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La Professional Golf Association diu que serà un dels millors d'Europa 

Els socis del RACC podran participar 
en el finançament del golf de Caldes 

CALDES DE MALAVELLA (De la 
nostra Redacció, per Xevi Xir-
go).— El Reial Automòbil Club de 
Catalunya —RACC— ha arribat a 
un acord amb l'empresa Golf de 
Caldes SA, en què la Professional 
Golf Assotiation —PGA— té la 
majoria d'accions, per finançar 
conjuntament la construcció d'un 
camp de golf en uns terrenys de 
250 hectàrees de Caldes de Mala
vella. La Generalitat ja ha autorit
zat la revissió el Pla General de 
Caldes per requalificar els ter
renys on es farà el camp, els ma
teixos on l'any 1980 el RACC pre
tenia construir un circuit de Fór
mula-1. La inversió prevista és de 
mil cinc-cents milions de pessetes 
i segons va explicar ahir Ken 
Schofield, director executiu de la 
Professional Golf Association Eu-
ropean Tour South, a les mateixes 
installacions s'hi construirà un ho
tel de quatre estrelles, com a mi - , 
nim, vinculat a una gran cadena 
internacional, i una àrea residen
cial. 

L'acord a què han arribat la 
PGA European Tour i el RACC per
metrà, segons va explicar Sebas
tià Salvadó, president del RACC, 
que els cent setanta mil socis que 
actualment té l'entitat arreu de Ca
talunya puguin accedir a les ins
tal·lacions aportant una quantitat 
econòmica molt inferior a la dels 
particulars. La major part dels ter
renys on es projecta el camp de 
golf, de 36 forats i amb un recor
regut addicional de nou més, ha
vien estat adquirits pel RACC l'any 
.980 per fer-hi un circuit de Fór-
mula-1. El maig del 1985, però, la 
iniciativa de Caldes de' Malavella 
va ser derrotada davant la propos
ta de fer el circuit a Montmeló. Els 
promotors del projecte preveuen 
que el camp.es comenci a cons
truir a mitjan d'aquest any i que 
entri en funcionament a primers 
del 1993. 

Miquel Albouy, president de 
Golf de Caldes SA, va explicar que 
aquest camp de golf, el millor que 
hi hauria a tot l'Estat Espanyol i a 
Europa, segons els promotors, 

^^^^^^^^^^^B^^B^EB'^cR^ 

^KK^M^^f^^^ •• 
^^^^^^^,-íJ'-;'^' 
^Hm^̂ ^̂ "'," 

t 

** * 

• % • - ' 

' 
La zona on es pensa fer el camp de golf, a la fotografia, és considerada idònia per la PGA, perquè, entre d'altres coses, 

les ondulacions del terreny permetran crear tribunes naturals. Foto:Pere Garriga. 

pretén absorbir tot el turisme 
afeccionat al golf qpe es desplaça 
a les comarques de Girona i Bar
celona; '«Les instal·lacions s'han 
pensat per persones que lii pas-
sin.vacances d'una setmana, com 
les que els afeccionats a aquest 
esport solen fer quan ais camps 
dels seu país no es pot practicar 
pel mal temps. La rendibilitat 
econòmica és assegurada», va dir 
Albouy. Els terrenys es troben en
tre la carretera N-ll i l'autopista i, 
segons el comitè de la PGA, dis
posa de les condicions climatolò
giques i atractius turístics 
«ideals». 

El camp tindrà àrees de suport 
logístic i de serveis, com escola 
de golf, instal·lacions d'hostelena i 
club per als socis. El projecte, va 
explicar Schofield, és el primer 

que la PGA porta a terme fora 
d'Anglaterra, on construeixen ac
tualment cinc camps. Al camp de 
golf de Caldes s'hi celebraran 
competicions de primer ordre es
portiu. Schofield va explicar que 
ja s'estan realitzant gestions per 
aconseguir que la Ryder's Cup 
—que enfronta els jugadors euro
peus contra els dels Estats U n i t s -
se celebri al camp de Caldes el 
1997. 

El trenta de novembre passat, 
el conseller de Política Territorial 
de la Generalitat, Joaquim Molins, 
va informar favorablement la peti
ció feta per l'Ajuntament de Cal
des demanant la revisió anticipa
da del Pla General per permetre la 
construcció del camp. Urbanisme 
de Girona, en un informe erhès el 
dia dos del mateix mes, va condi

cionar el projecte a una reducció 
del nombre d'habitatges unifami-
liars que s'hi preveien. Professio
nal Golf Association és una entitat 
jurídica propietat dels jugadors de 
golf professionals, entre els quals 
hi ha Severiano Ballesteros. 
Aquesta entitat té la majoria d'ac
cions a l'empresa Golf de Caldes 

El projecte presentat a l'Ajunta
ment de Caldes preveu la cons
trucció de diferents edificis al mig 
del camp, entre els greens. En to
tal, es crearien entre set-centes i 
vuit-centes places hoteleres. El 
projecte que la PGA vol realitzar a 
Caldes de Malavella el va decidir 
fa dos anys el comitè executiu de 
l'entitat, després d'estudiar les 
propostes presentades perquè 
fos construït a Itàlia, França i a al
tres punts de l'Estat Espanyol. 

de Palafrugell i organitzadors arriben 
per finançar les Festes de Primavera 

El Consistori pagarà cinc nnilions dels nou del pressupost d'aquest any 

Ajuntament 
a un acord 

PALAFRUGELL (De la nostra Re
dacció, per Albert Vilar).— L'A
juntament de Palafrugell i el grup 
Festes de Primavera han arribat a 
un acord definitiu per celebrar la 
Carroussel Costa Brava i els actes 
paral·lels. El conveni, per un perío
de de tres anys, contempla que 
l'Ajuntament aportarà uns cinc 
milions de pessetes dels nou i mig 
que hi ha de pressupost, per a l'e
dició d'enguany, i el grup s'encar
regarà d'organitzar les festes. L'a
cord, que ja ha estat signat pel 
Grup de Festes, podria ser apro
vat per l'Ajuntament en el ple mu
nicipal de divendres vinent, se
gons va explicar ahir Assumpció 

Coll, regidora de Cultura. 
I _ - ,. -

i-es negociacions es van iniciar 
el mes de setembre de l'any pas
sat, després dels greus enfronta
ments que hi va haver entre les 
dues parts. Llavors. »', gv^p pestes 
de Prim_2';éra fins i tot es va pian-
lejar desaparèixer com a entitat 
organitzadora. Josep Baqué, pre
sident del grup Festes de Prima
vera, va afirmar ahir que en 
aquest període de converses el 
gran problema va ser el repi^ór 

de Festes, Enric Cateura, que 
«ens posava molts d'entrebancs 
i condicions que nosaltres no po
díem acceptar». Segons Baqué, 
«no volíem que l'Ajuntament ens 
marqués les pautes per dirigir les 
festes». 

Durant els mesos d'octubre i 
novembre ja es va arribar a «un 
semiacord», va explicar ahir As
sumpció Coll, ja que «les dues 
propostes de conveni presenta
des eren força iguals». Ara, amb 
aquest conveni, segons van dir 
ahir Coll i Baqué, s'han solucionat 
les diferències. «No hi ha cap pro
blema, tot funciona», van dir. 

, , rTiiijóii gener es van reunir els 
membres del grup local am.b 'ral-
calde, i «de seguid^ èns vam en
tendre». V'S explicar Baqué. El 
conveni que s'ha acordat prgvei; 
que l'Ajuntament de Palafrugell 
aporti uns cinc milions de pesse
tes. Aquests diners es desgloss·j-pi 
en tres milions per 00^2,1';^ jes des
peses dels prerrlis] un milió tres-
centes 'f;"„| per subvencionar el 
jT'up, i un milió i mig per muntar 
l'envelat. A més, el Consistori mu

nicipal es farà càrrec del paga
ment de la representació de l'obra 
teatral Amants i altres estranys, 
que el Talleret de Salt escenifica
rà al mateix envelat, ei12 de maig. 

La resta del pressupost serà a 
càrrec del grup organitzador i es 
cobrirà, segons el seu president, 
amb les quotes que paguen 
anualment els més de nou-cents 
socis que té l'entitat, amb les re
captacions dels espectacles, la 
propaganda i les subvencions de 
les cases comercials. Eís organit
zadors també compten amb la re-

t'T IIP^'^P^"^'. MÜé tornarà a 

ei. «Deixarà de ser una revista in
formativa de les coses que pas
sen al municipi per dedicar-se ex
clusivament als actes festius. 
Així, només sortirà per les Festes 
ds Primavera i tamb» ^g^n fg^à 
una^edició ^^^ecial per les festes 
**? madal», va explicar Baqué. 

Les carrosses foranes 
El grup Festes de Primavera vo

lia que el conveni tingués una du

rada de cinc anys, però finalment 
s'ha concretat en tres, a proposta 
de l'alcalde Lluís Medir. «Ho hem 
acceptat amb molt bon criteri, \s 
que d'aquí a tres anys podria ha
ver-hi uii canvi d'òicsld?»; va dir 
Baqué. Aquest fet també va ser 
confirmat per la regidora. 

El problema més greu va sorgir 
a l'hora de decidir la subvenció de 
les carrosses d'altres municipis. El 
grup organitzador considerava 
que l'Ajuntament havia de partici
par en aquest n - ; — ; , \^ ^^^._ 

uura de Cultura mantenia que en 
tractat-se d'un tema de promoció 
del municipi, havia de ser el Patro
nat de Turisme qui se'n fes càrrec. 
Finalment el conveni aprova la 
subvenció de les carrosses d'al
tres municipis, en^»-- ^ ^^ ^^^j^g. 

rCTTi ae trobar altres mitjans per 
subvencionar-les, com podria ser 
per mitjà d'espònsors», va co
mentar \a regidora. 

Les Festes de Primavera s'inau
guraran el dia cinc de maig amb 
el pregó i acabaran el dia 14 amb 
la desfilada de les carrosses, que 
«enguany podrien arribar a ser 
catorze», va dir Baqué. 

Estudien netejar 
amb un vaixell 
les aigües de 
Palamós 
PALAMÓS (De la nostra Re
dacció, per Albert Vilar).— 
L'Ajuntament de Palamós pro
posarà a altres municipis de la 
Costa Brava Centre la utilitza
ció conjunta d'un servei de 
vaixells de neteja d'aigües ma
rines que l'empresa Ecològica, 
Ibérica y Mediterrànea SA ha 
ofert. El Consistori ha demanat 
un pressupost del cost del ser
vei a l'empresa per poder-lo 
estudiar i plantejar el tema als 
altres pobles. Vicenç Soler, re
gidor de Serveis i Manteni
ment, que veu favorable la 
proposta, va afirmar ahir que si 
tot va bé el servei podria co
mençar a funcionar a partir de 
l'estiu vinent. 

L'objectiu de l'agència, crea
da a finals de l'any passat a 
Barcelona, és la preservació i 
conservació del medi marí. Per 
ara, s'ha presentat al Consisto
ri palamosí dirigint-se al regi
dor unionista Vicenç Soler, 
que va mostrar-se molt favora
ble al projecte. 

Paral·lelament, l'empresa 
pensa dirigir-se a altres pobla
cions del litoral de la Costa 
Brava centre per oferir el ma
teix servei, ja que «és millor 
compartir-ho», segons va ex
plicar ahir Enric Bellver, mem
bre d'Ecològica, ja que «la ne
teja és molt ràpida i la utilit
zació conjunta fa més rendible 
el servei». Soler va manifestar 
que si el pressupost no és 
massa elevat el projecte es t i 
rarà endavant. «Crec que és 
molt interessant i necessari 
per a les nostres platges». 

El portaveu d'Ecològica va 
explicar que encara no està fet 
el pressupost, ja que «s'ha de 
concretar la situació geogràfi
ca, el trajecte i els ports». El 
regidor palamosí va comentar 
que pensa estudiar l'oferta 
amb els consistoris de Palafru
gell, Calonge, Castell-Platja 
d'Aro i Sant Feliu de Guíxols, i 
intentar obtenir una subvenció 
de la Generalitat. 

Empresa única 
Ecològica és, actualment, 

l'única empresa que existeix a 
l'Estal Espanyol que es dedica 
a la neteja d'aigües marines. Si 
bé l'empresa és catalana, té 
capital estranger, sobretot d'I
tàlia, que és d'on s'importa 
tota la tecnologia. La seva tas
ca és netejar el mar de tota 
brutícia, però «no és una tas
ca estival, sinó per tot l'any». 

El sistema de neteja es fa 
amb uns vaixells de dotze me
tres de llargada que tenen una 
gran maniobrabilitat. Segons 
Bellver, l'empresa disposa de 
mitjans tècnics per netejar tot 
tipus de brutícia. També té una 
petita grua per agafar grans 
elements. La feina que fa el 
personal de l'empresa és la re
collida d'escombraries proce
dents dels vaixells, la neteja 
per filtració de tot tinii= r*-

v^iAdiies que surin i també po
den relitzar la recollida de resi
dus oliosos. 

Des de l'any 1985, diferents 
municipis gironins han inven
tat diferents aparells per neto^ 
jar els seu- ^j'^-gls marins de 
residus. El primer cas es va do
nar l'estiu de 1985 a Tossa, 
amb una barca equipada amb 
unes xarxes frontals. Poste
riorment, aquest invent va apli
car-se a Platja d'Aro, Ca\eUa de 
Mar, Blanes i Lloret. Per Enric 
Bellver, «aquestes solucions 
només són barques condicio
nades, però que no tenen res 
a veure amb el nostre siste
ma», assegura. 
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